

MA Calgary

LIVING THE **QUR'AN**

The contestant is required to know and understand the In the Shade of the Verses and the Knowledge and Action sections. Contestants can choose the language to which they will be orally tested. The Big Idea is for the sake of knowledge and will not be examined on the day of the competition.

THE BIG IDEA

One of the great meanings in Surat Al-Tin is that Allah SWT has honoured the human being. Another main subjects of the Surah is the importance of the belief in the Day of Resurrection.

IN THE SHADE OF THE VERSES

لَقَدْ خَلَقْنَا ٱلْإِنسَانَ فِي أَحْسَن تَقْوِيمُ

He is Allah (swt), who created man in the fairest and best image. Allah (swt) is beautiful and loves beauty. And the creation of man is in the fairest and most beautiful form of his mercy and generosity to his servants.

أَلَيْسَ ٱللَّهُ بِأَحْكَمِ ٱلْحَاكِمِينَ

Is not Allah the most just of judges?. Yes, he is. Allah SWT is the wisest of the judges.. And Allah SWT is the most just of judges.

KNOWLEDGE AND ACTION

I always remember that Allah SWT created the human being in the best of forms. This is from the perfection of Allah Almighty and his bounty on us.

I also always remember and I remind those I know that Allah SWT is a Just Judge. Fair in his creation and fair in his judgment. And that one of the names of God Almighty is the Just.



بالقرآن نحيا

ا**لصف الأول | سورة التين** نميز الخلق الإنساني



تعليمات

المطلوب من المشارك دراسة و فهم الفقرتين **في ظلال الآيات** و **علم و عمل**. حيث سيتم تقييمه **شفهياً فقط** بعد تسميع السورة الكريمة بأي لغة يختارها المشارك. فقرة **الجو العام للسورة** هي للفهم العام و لن يتم التقييم فيها

الجو العام للسورة

من أسمى المعاني في سورة التين:

تكريم الله للإنسان، والإيمان بالحساب والجزاء بعد البعث من القبوريوم القيامة.

في ظلال الآيات

لَقَدْ خَلَقْنَا ٱلْإِنسَانَ فِي أَحْسَنِ تَقْوِيمٍ

إنه الله، الذي أنشأ الإنسان في أعدل خلق، وأحسن صورة. فالله جميل يحب الجمال. وخلق الإنسان في أعدل خلق وأجمل صورة من رحمته وكرمه على عباده. أَيْسَ ٱللَّهُ بِأَحْكَمِ ٱلْحَكِمِينَ

أليس الله بالحكم العدل؟ بلى. فالله أحكم الحاكمين قضاء بالحق، وعدلا بين الخلق.

علم وعمل

أتذكر دوماً أن الله خلق وأنشأ الإنسان في أحسن صورة. وهذا من كمال الله تعالى وفضله على عباده.

كما أتذكر دوما وأذكر من أعرف على أن الله حكم عدل: عدل في خلقه وعدل في حكمه، وأن من أسماء الله تعالى العدل، وهو يأمر بالعدل والإحسان.